
J O Z E F O V I  S T Y K O V Í

Bratislava 3. januára 1947

Milý Jožo!

Na poslednom Zbore povereníkov spomínal som Ti 
uskutočniteľný plán určiť na stavby 10 štátnych uč
ňovských škôl v r. 1947 aspoň 78 mil. Kčs. Novostav
by školských budov totiž pri zostavovaní riadneho 
investičného rozpočtu na Povereníctve techniky vy
padli pre zásadné stanovisko, že do programu škol
ských investičných stavieb sa novostavby zaraďovať 
nemajú, okrem prípadov už započatých stavieb a no
vých stavieb v spustošených krajoch východného Slo
venska (náklad cca 110 mil. Kčs). I keď nič nemožno 
v zásade namietať proti poradiu naliehavosti prípa
dov takto určenému, jednako len katastrofálny stav 
učňovského školstva núti nás hľadať východisko tak, 
aby sa v r. 1947 mohlo započať so stavbou aspoň 
desiatich budov, a to posunutím investičných stavieb 
iných rezortov v poradí na neskorší čas (napr. vý
stavba kasární pre finančnú stráž a iné). Učňovské 
školstvo na Slovensku je totiž v takom úbohom 
stave, že nemôže zodpovedne plniť ani tie najzáklad
nejšie požiadavky, kladené naň pri výchove technic
kého dorastu vôbec a v súvise s uskutočňovaním bu
dovateľského plánu vlády zvlášť. U nás len 4 učňov
ské školy majú zodpovedajúce budovy, kde je vy
učovanie možné a aj z týchto štyroch budov v dvoch 
— v Košiciach a v Bratislave — sú umiestnené vy
soké školy. Zmena v poradí pozemných a iných ve
rejných stavieb nemá nijakú právnu prekážku, resp.

Ing. Jozef Styk (1897—1965), pred vojnou činiteľ agrár
nej strany, cez vojnu aktívny v občianskom odboji, cez 
povstanie povereník a člen Preds. SNR. Po oslobodení 
poslanec SNR a NZzaD S(člen  vedenia DS), v r. 1945-46 
podpredseda SNR, 1946-47 povereník techniky, 1947-48 
pôdohosp. a pozem. reformy. Vo Februári 1948 prinútený 
podať demisiu.
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nevyžaduje opatrenie normatívneho rázu a v inves
tičnom programe pre rok 1947 má sa použiť na ten
to ciel až 3.73 miliárd Kčs.

Prosil by som Ta, aby si sám premýšľal o tom, 
ktoré stavby by sa mohli odsunúť na prospech uč
ňovských škôl. Náš spoločný návrh by sme predostreli 
Zboru povereníkov, kde by sme iste našli pre túto 
vec pozorumenie.

Očakávam Tvoju správu v tejto veci čo najskôr.
Porúčam sa Ti

Tvoj
L. Novomeský

O „úbohom stave“ učňovského školstva na Slovensku 
písal Novomeský Širokému 6. XII. 1946 a oznámil mu, 
že návrh na stavbu 10 najpotrebnejších učňoviek po 
prerokovaní so zástupcami Pov. techniky, Št. plán. a 
štatist. úradu a Preds. ZP je už v Prahe na gener. sekret. 
Hospodárskej rady, odkial bude predložený vláde. „Keď
že ide o vec pre výstavbu Slovenska a zvýšenie úrovne 
remeselného a živnostenského dorastu prvoradú, pritom 
o vec, od ktorej v  nemalej miere závisí aj splnenie úloh 
dvojročného plánu, prosím Ťa, aby si sa návrhu ujal 
a priaznivé riešenie na patričných miestach podporo
val.“

11. X II. 47 inštruoval povereník prednostu stavebného 
oddelenia II. odboru Jozefa Hrivnáka, aby urobil všetko 
na splnenie rezolúcie rozpočt. výboru ÚNZ, ktorá uložila 
Min. a Pov. techniky urýchlene začať stavbu 11 učňov
ských škôl podľa ideových plánov PŠO.
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